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De huidige praktijk

Pre-pack is mogelijk bij 8 van de 11 
rechtbanken 

Geen wettelijke basis 

Toenemende discussie over nut en 
noodzaak van de pre-pack in zijn 
huidige vorm



Kritiekpunten

• Primaat van de wetgever veronachtzaamd 
• Toezicht onduidelijk 
• In het verleden te gemakkelijk en te vaak 

toegepast 
• Gebrek aan transparantie 
• Misbruik ligt op de loer 
• Concurrentieverstoring? 
• Gestelde voordelen - hogere opbrengst, 

meer behoud werkgelegenheid - (nog) niet 
empirisch vastgesteld



• Kaderregeling 
• In consultatieronde wisselend 
ontvangen 

• Regeling te misbruikgevoelig 
• Te weinig aandacht voor rechten van 
werknemers 

• Wet overgang ondernemingen (art. 
7:662 e.v. BW, gebaseerd op Richtlijn 
2001/23) van toepassing?

Voorontwerp



Advies Raad van State

• Zeer kritisch: regeling bevat 
onvoldoende waarborgen tegen 
misbruik en oneigenlijk gebruik en 
tegen het over het hoofd zien van 
andere gegadigden voor overname 
dan de door de schuldenaar 
gewenste kandidaat



Reactie van de Minister

• Gaat ten dele van andere premissen 
uit en neemt de kritiek ten dele ter 
harte 

• Stelt dat Wet overgang 
ondernemingen niet van toepassing 
is, onder meer met verwijzing naar 
HR 30 oktober 1987, NJ 1988/191 

• Argumentatie niet steeds even sterk



Het huidige wetsvoorstel

• Kernartikel is het nieuwe art. 
363 FW: aanwijzing beoogd 
curator en beoogd 
bewindvoerder voor een 
(eventueel desverzocht door de 
rechtbank te verlengen) termijn 
van ten hoogste twee weken.



Rechten van werknemers

• Hoe is de bescherming van de 
positie van werknemers 
verankerd in het wetsvoorstel? 

• Wat is de positie van de OR? 
• Wat is de positie van de 
bonden?



Meer bescherming wenselijk?

• Ten aanzien van de overgang van 
alle arbeidsovereenkomsten?  

• Ten aanzien van de 
arbeidsvoorwaarden? 

• Ten aanzien van het 
selectieproces? 

•  



Aan welke landen zouden wij een 
voorbeeld moeten nemen?



Hoe gaat dit aflopen?

• Verslag vaste commissie voor V&J 
van 9 september 2015 lijkt te duiden 
op een betrekkelijk langdurig 
wetgevingsproces 

• Hoe zal, als het nog lang duurt, een 
nieuw kabinet hier na de verkiezingen 
mee omgaan? 

• Hoe moet het intussen verder met de 
huidige praktijk?



Afsluiting


